
Správa tajomníka AVS 

Posledné zasadnutie Rady AVS sa konalo 11. 10. 2022 on – line spôsobom. 

Zúčastnili sa ho zástupcovia ZO AVS: BJ, Bátovce, Halič, KE a PO. Neprítomní boli 

zástupcovia KK a Bretky. Schválilo sa navýšenie odvodu do OZ SV. Najprv sa odvádzalo 

0,15 €, potom 0,16 €, 0,20 € a v súčasnosti to je 0,25 € včelstvo. V súčasnosti je navrhnutý 

odvod do SV na 0,35 €/včelstvo. Tým pádom by sme museli navýšiť odvod členského do 

AVS aspoň na 0,40 €, aby niečo ostalo aj pre AVS. Preto máme osobitný bod rokovania 

o zotrvaní v OZ SV, kde sa rozhodneme či zotrváme naďalej v OZ SV alebo pôjdeme 

nejakou inou cestou. Možnosti si potom povieme. 

 V minulom podpornom období 2022 – 2023 sme čerpali podľa dvoch NV  a to 337 

a 10. Mali sme to vyplatené aj v dvoch osobitných termínoch a výplatných listinách. Kým 

v prvom období od 1.8. 2022 do 31. 12. 2022 sme prekročili prvý krát v histórii AVS nám 

určenú finančnú položku a bolo nám krátené, tak v druhom termíne od 1.1.2023 – 31. júl 

2023 sme dostali vyplatené v plnej možnej výške preplatenia. V prvom období mali krátené 

dotácie aj členovia v SZV. Spolu sme vyčerpali za obdobie 2022 – 2023 86 298,73 €. 

V minulých podporných obdobiach sme čerpali 96 659,90 a 101193 €. Čiže viac. Je to 

pôsobené aj tým, že sa už nedajú presúvať prostriedky medzi jednotlivými §. Takže ak 

neminieme naplánovanú sumu napr. v § kde sa objednávajú lieky a v § kde sa objednávajú 

techn veci prekročíme sumu, tak sa tie zvyšné peniaze od liekov nedajú presunúť ku techn. 

veciam. Sťažuje to plánovanie aj čerpanie prostriedkov, ale PPA na to nekompromisne 

pristúpila. Je to krok proti včelárom. Teraz v období od 1. 8. 2023 máme vyčerpané zatiaľ len 

na 20 % nám pridelených prostriedkov.  

 Na zasadnutiach OZ SV ako aj na zasadnutiach KR a UK MPRVSR ale aj na ŠVPS 

sa zúčastňujú p. Šoltýs a Gasper. Ján Šoltýs buď za OZ SV alebo za AVS a Gasper buď za 

ZCHVMSKV alebo za AVS. Na týchto zdĺhavých jednaniach kde niektorí radi veľmi dlho 

rozprávajú a nemá to konca kraja sa rozhodlo, že sa nebude preplácať verifikácia počtu 

včelstiev z NP ale ŠVPS navýši sumu za prehliadku na MVP z 1 € na 2 €. Čo sa už aj stalo 

a nové zmluvy na prehliadky sa už robia na túto sumu. Má sa zmeniť aj termín za ktorý sa 

budú brať počty včelstiev ku dotáciám z 31. mája na 5. september. Včelári by si mali sami 

nahlasovať počty včelstiev do CEHZ na prílohe č. 3 Vyhlášky 285/2017. Ak to vstúpi do 

platnosti budeme musieť nejako pomáhať našim členom. Eradikačný program MVP 2024 

stále nevyšiel, zatiaľ čo po iné roky už bol vonku 1. januára. Musíme si aj na ten počkať čo 

sa týka prehliadok včelstiev. ŠVPS už nechce pomáhať pri verifikácii počtu včelstiev a termín 

prehliadok chce dať od 1. apríla do 30. júna. My  apelujeme aby sa termín prehliadok 

pretiahol až do 30. augusta a tým pádom vieme nahlásiť presné počty včelstiev k 5. 

septembru a pomôcť včelárom, ktorí si nedokážu nahlásiť zmeny do CEHZ. Financie , ktoré 

sa ušetria za prehliadky včelstiev sa presunú na lieky, takže každý včelár by pri objednávaní 

a preplácaní liečiv mal dostať 2 € na jedno včelstvo.  

 Dotácia za opeľovaciu činnosť činila 3,90 €/včelstvo. Čiže menej o 0,10 € ako je 

obvyklá cena. Ináč hrozilo, že nebude vôbec dotovaná táto položka. Na MPRV SR v marci 

2023 zabudli vyčleniť financie na túto položku. Je to asi preto, lebo p. Rusnák ešte ako 

predseda KR navrhol uplatniť dotáciu na opeľovanie v roku 2023 na 15 €/včelstvo. A keďže 

to MPRV SR zamietlo, tak sa zabudlo, že keď sa toto zamietlo tak sa malo počítať so 4 €. Až 

posledná vláda p. Ódora nám v novembri niekde našla financie na túto položku. Treba sa na 

tomto poučiť a na KR sa pýtať či bola schválená dotácia na opeľovaciu činnosť, hneď 

začiatkom nového roka, keď sa robia rozpočty jednotlivých rezortov a následne sekcií na 

jednotlivých ministerstvách. 

 Počty členov nám rastú. Teraz máme 1015 členov, pred rokom sme mali 990 členov 

a pred dvoma rokmi 924. To sa týka aj počtu včelstiev. Najviac členov aj včelstiev má 



sústavne ZO KE. Čo sa týka počtu členov druhé sú ZO PO a tretie ZO KK. Čo sa týka počtu 

včelstiev tak po KE je druhá Bretka a tretí je PO.  

 Je potrebné doplniť člena UKRK AVS, pretože v minulom období jej predseda p. 

Kuruc umrel. 

 Posledné voľby do orgánov AVS boli na Sneme AVS 2. 12. 2021. Volebné obdobie 

podľa Stanov AVS aj podľa rokovacieho poriadku máme dvoj ročné. Takže predpokladám, že 

pri najbližšom stretnutí zasadne SNEM AVS a prebehnú riadne voľby.  

 

 

Ďakujem , Jaroslav Gasper – tajomník AVS 

 

 

 

 

 

 


